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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Liana Ștefana Bonca, 85 de puncte, printre primii intrați în anul 2022:

“Facultatea vine cu provocari însemnate, iar examenele te testeaza în moduri

neașteptate, cerând mai mult decât ai crezut vreodata ca poți oferi. Totuși, în

mijlocul acestui tumult și a nesiguranței cu care înca ma confrunt, am credința

profunda ca munca și pasiunea pot transforma chiar și cele mai grele obstacole în

realizari”

Liana Ștefana Bonca se afla în etapa în care înca își contureaza drumul pe care îl va urma dupa finalizarea

studiilor de licența. Tânara a avut șansa de a explora lumea avocaturii prin doua stagii de practica, ocazie

care i-a permis sa descopere atmosfera dintr-o firma de profil.  „Aici, lucrul în echipa este nu doar apreciat,

ci considerat esențial, iar viața de avocat se dovedește a fi o calatorie plina de dinamism și perfecționare.

Fiecare zi este o oportunitate de autodepașire și învațare, într-un mediu prietenos unde colaborarea

genereaza rezultate remarcabile”, marturisește interlocutoarea 

Biz

Lawyer.  De altfel, o atrage avocatura,

pasiunea de a dezbate, de a construi raționamente juridice și de a gasi argumente fiind motive pentru care

s-ar putea îndrepta catre acest domeniu.  În același timp, simte ca s-ar putea regasi și în profesia de

judecator, putând avea un impact asupra comunitații și contribuind la binele comun. Pâna când va lua o

decizie finala legata de cariera sa, studenta se concentreaza pe pregatirea academica, dorindu-și sa obțina în

continuare rezultate cât mai bune. 

Liana nu s-a îndreptat întâmplator catre Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București. A simțit

dintotdeauna ca este varianta care i se potrivește cel mai bine, fiind fascinata de mica de arta dezbaterii, de

cautarea argumentelor și de puterea de a-și susține punctul de vedere. „Deși am luat în considerare și alte opțiuni,

precum Literele sau chiar cariere în domeniul științelor exacte, decizia finala de a urma Dreptul am luat-o cu

ușurința. Dintre toate domeniile care ma fascineaza, Dreptul este cel în care simt ca pot aduce o contribuție reala și

semnificativa, idealul de dreptate și justiție fiind o sursa profunda de inspirație pentru mine. Astfel, pregatirea

serioasa pentru admiterea la facultate a început în clasa a unsprezecea, concentrându-ma pe gramatica, și a

continuat în clasa a douasprezecea, cu accent pe economie”, povestește interlocutoarea 

Biz

Lawyer. 

A fost admisa printre primii la Facultatea de Drept

A fost admisa la facultate în anul 2022, punctajul obținut la concursul de admitere (85 de puncte) plasând-o pe

locul cinci în topul candidaților. Acest rezultat a reprezentat o încununare a unui efort susținut și a unei dedicari

neîntrerupte. „Pentru mine, acest rezultat deschide orizonturi pentru noi provocari. Consider ca un rezultat

remarcabil ar trebui sa fie întotdeauna un imbold de a aspira spre noi înalțimi, de a ne depași limitele și de a

transforma fiecare succes într-o treapta spre realizari și mai mari. Este chemarea de a ne ridica la noi standarde, de

a explora și a ne îmbrațișa potențialul nemarginit”, subliniaza tânara. 

Odata depașit hopul admiterii, a început adevarata cursa, viața de student fiind o etapa care vine cu multe

provocari în viața unui tânar. Trecerea de la statutul de elev la cel de student reprezinta un moment dificil,
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necesitând mult efort pentru o adaptare cât mai buna.

Pentru Liana, perioada liceului a fost una deosebita, însemnând descoperire și autodescoperire continua. A fost o

perioada în care a încercat sa asimileze cât mai multa informație, sa își cultive pasiunile, începând totodata sa-și

creionez drumul în viața. „Am absolvit Colegiul Național „Moise Nicoara” Arad, într-o clasa de profil real,

specializarea Științe ale naturii, bilingv engleza. Sunt profund recunoscatoare pentru educația primita, care, prin

îndrumarea parinților și a profesorilor, m-a ajutat sa ma dezvolt pe multiple planuri. Deși Dreptul se deosebește

profund de materiile studiate în liceu, cred cu tarie ca fiecare disciplina contribuie la modelarea raționamentului

unui jurist. Analiza matematica, care mi-a fost foarte draga, mi-a ordonat gândirea; orele de literatura m-au învațat

arta interpretarii textelor, iar geografia și istoria au întemeiat fundamentele culturii generale esențiale.

Dintotdeauna, limba franceza mi-a fost o pasiune profunda. Am avut privilegiul de a participa la etapa naționala a

olimpiadei, în clasa a IX-a obținând premiul al doilea, iar în clasa a XII-a mențiune. Am avut șansa de a-mi cultiva

aceasta pasiune și prin implicarea în trupa de teatru francofona a liceului, urcând pe scenele unor frumoase orașe

din Franța, precum Lyon sau Grenoble. Aceasta experiența a fost un vis împlinit, iar dragostea mea pentru limba

franceza s-a continuat prin înscrierea la Colegiul juridic franco-român de studii europene”, arata tânara. 

----------------------------------------------------------------

          Citește și

→      Mihai Adelin Lungu, 90 de puncte la examen și zece pe linie: Notele    n-ar  trebui sa reprezinte un

obiectiv în sine, ci mai degraba o    consecința a  unei pregatiri serioase, constante, în care acumulezi noi   

cunoștințe,  înveți sa faci analogii, sa raționezi și sa aplici    informația învațata  în contexte practice. Rodul

învațarii nu e nota    finala, ci bagajul  intelectual acumulat, pe care va trebui sa-l preiei    ca atare și sa-l 

perfecționezi în viața profesionala

 →     Alexia Rizoiu, 85 de puncte la examenul organizat de Facultatea de   Drept în anul 2022:

”Cuvântul-cheie în jurul caruia îmi concentrez   activitatea de student este echilibrul. Satisfacția pe care o

obții dupa   ce ai reușit sa înțelegi înca un concept sau o instituție a dreptului   nu se compara cu nimic

altceva; simți ca ai mai facut un pas spre a   deveni profesionistul care îți dorești sa fii” 

---------------------------------------------------------------

Este fundamentala capacitatea de adaptare

Marturisește ca prima sesiune a luat-o prin surprindere, din cauza volumului colosal de materie ce trebuia învațata.

„ În perioadele stresante cred ca e foarte important sa ne stabilim obiective precise, sa ne detașam de haosul din jur

și sa ne adunam energia și gândurile, transformându-le într-un fir clar ce ne conduce spre reușita. Deși am

întâmpinat dificultați la început, mi-am organizat un program riguros pe care l-am urmat cu disciplina, iar

rezultatele au fost mulțumitoare, deși mereu e loc pentru mai bine. Primul an l-am terminat cu media 9,50, iar al

doilea cu media 9,66. Astfel, nivelul de dificultate crește necontenit, iar capacitatea de adaptare devine

fundamentala”, precizeaza studenta. 

Începutul vieții studențești a marcat o etapa importanta în viața tinerei, implicând desprinderea de acasa și mutarea

la București, un oraș despre care spune ca promite infinite oportunitați profesionale și culturale. „Însa orice zbor

începe cu un salt nesigur. Tranziția de la liceu la facultate a venit ca o furtuna – brusca, intensa. În fața ei, m-am

simțit uneori copleșita de dorul de casa, de privirile calde ale parinților, de locurile care îmi dadeau siguranța. Dar

am înțeles ca doar prin desparțiri putem crește, ca orice sfârșit este, de fapt, începutul unui nou drum. Și când
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aripile îți cresc, e timpul sa zbori, altfel, la ce bun sa le ai? Facultatea vine cu provocari însemnate, acumularea de

informație fiind mult mai intensa decât în liceu, iar examenele te testeaza în moduri neașteptate, cerând mai mult

decât ai crezut vreodata ca poți oferi. Totuși, în mijlocul acestui tumult și a nesiguranței cu care înca ma confrunt,

am credința profunda ca munca și pasiunea pot transforma chiar și cele mai grele obstacole în realizari”, nuanțeaza

Liana.

Experiențele traite pâna acum o fac pe interlocutoarea 

Biz

Lawyer sa puncteze ca ar încuraja pe oricine viseaza sa

pașeasca în lumea Dreptului sa aiba încredere ca, prin munca asidua și dedicare, orice vis poate deveni realitate.

„De asemenea, satisfacția de la final este pe masura eforturilor depuse. De aceea, aș sfatui un potențial candidat la

admitere sa înceapa pregatirea serioasa din timp, sa nu se lase descurajat de dificultați și sa nu neglijeze nevoia de

timp liber; consider ca gasirea unui echilibru este absolut necesara pentru a putea da randament o perioada

îndelungata”, transmite tânara. 

----------------------------------------------------------------

 Citește și

→      Diana Maria Gogoașa, cel mai mare punctaj la examenul organizat de    Facultatea de Drept în anul

2021: Pentru o perspectiva mai aplicata    asupra profesiilor juridice, consider ca ar fi benefica

suplimentarea    orelor obligatorii de practica. 60, respectiv 90 de ore pe an, nu sunt    suficiente pentru ca

un student sa-și formeze o opinie completa despre    profesiile juridice

→       Diana Latiș, 86 de puncte, printre primii intrați în anul 2023: ”La     aceasta facultate, cantitatea de

informație care trebuie asimilata în     timpul scurt al unui semestru este enorma, explicațiile nu sunt    

întotdeauna pe înțelesul nostru. Seminarele sunt cele care mai salveaza     cât de cât situația, în cadrul

acestora putând discuta mai aplicat     teoria predata la cursuri. Practica ne-ar fi cea mai utila” 

----------------------------------------------------------------

Ia în calcul posibilitatea de a-și continua studiile în strainatate

Chiar daca mai are pâna la susținerea examenului de licența, Liana se gândește deja la ce va face dupa. Una dintre

posibilitați este aceea de a-și continua studiile în afara țarii, Franța fiind în mintea sa ca destinație deosebita.

Atracția pentru aceasta țara nu vine doar din fascinația culturala, ci și din oportunitațile academice valoroase

deschise de Colegiul francez. 

În ceea ce privește materiile studiate pâna acum, Liana Ștefana Bonca a descoperit ca are o afinitate pentru pentru

Dreptul administrativ și financiar public, fiind profund interesata de funcționarea activitaților administrative ale

statului și de interacțiunea dintre administrația publica și cetațeni. În același timp, Dreptul penal îi stârnește o

pasiune aparte, datorita misiunii sale de a ocroti valorile sociale și de a preveni și sancționa comportamentul

infracțional. Drintre materiile studiate la Colegiu, nominalizeaza Dreptul Uniunii Europene despre care puncteaza

ca este  deosebit de important și necesar indiferent de cariera îmbrațișata de student.

Analizând etapele traite pâna acum ca student, tânara este de parere ca programa de învațamânt ar putea sa includa

un curs dedicat dezvoltarii abilitații de a vorbi în public. „Astfel, la aceste cursuri ar putea fi organizate dezbateri și

exerciții de argumentare pentru a ajuta studenții sa își perfecționeze tehnicile oratorice. În plus, cred ca ar fi crucial

ca studenții sa învețe înca de pe bancile facultații cum sa redacteze documente legale relevante, pregatindu-i astfel

pentru provocarile reale din practica”, argumenteaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer. 
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Din punctul sau de vedere, Facultatea de Drept ofera nenumarate avantaje. „Pe lânga deschiderea catre multiple

cariere juridice și oportunitațile de a patrunde în lumea diplomației, ceea ce ne învața cu adevarat facultatea este

cum sa raționam. Studiul Dreptului dezvolta abilitați critice de gândire, argumentare și analiza, competențe

esențiale și valoroase în orice domeniu profesional. Consider ca un absolvent de Drept poate gasi cu ușurința

oportunitați pe piața muncii, datorita cererii constante de profesioniști în acest domeniu, atât în sectorul privat, cât

și în cel public. Totuși, o provocare majora ar fi competitivitatea accentuata, mai ales în orașele mari. Cu toate

acestea, o pregatire solida, experiența practica dobândita prin stagii și construirea unei rețele profesionale puternice

pot constitui cheia pentru a facilita integrarea unui proaspat absolvent”, încheie Liana.
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